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 סיכום דיון –מפגש הוועדה למאבק בסמים ואלכוהול 
 
 

 16/6/2020מועד: 
 

 .-zoomלאור מגבלות הקורונה, המפגש התקיים באמצעות ה
 

 משתתפים: 
 יו"ר הועדה-מ"מ ראש העיר וסגן  -קריסטלניר 

 חברת מועצת העיר  -איילת סגן
 חבר מועצת העיר -ארז ברט

 תושבת העיר, מנחת קבוצות הורים  -יונית ספיר
 מנהלת מחלקת החינוך העל יסודי  -דפנה עשת        

 מנהל תיכון " אוסטרובסקי"   -שי שטרן
 מנהלת חטיבת הביניים "השרון"  -רעיה לוי

 מנהלת המחלקה לקידום נוער. -תמר קנימח
 ל. הממונה העירוני לטיפול בתחום הסמים והאלכוהו -אמיר עייש

 ראש צוות נוער וצעירים  -ג'וליה הנטר
 מנהלת יחידת נוער בסיכון נאס"א –שטופלמן שרי שבט

 יו"ר הנהגת ההורים העירונית. -אודליה שיינדורף
 ציג ציבור נ -צוילינגמוטי 

 
 

  פתיחה, הצגת הרקע לדיון : ניר קריסטל 
אש"ח על חשבוננו  864בסכום של  לואלכוהועיריית רעננה הביעה את נכונותה להצטרף לתוכנית למאבק בסמים 

כידוע, החליטה המדינה על הקפאה של התוכנית הלאומית ואנו ממתינים לעדכון  ובמצ'ינג זהה מטעם המדינה.
תכנית  ובהתאם לדרישות, הכנמהרשות הלאומית לגבי האם ומתי יחזרו למודל העבודה המקורי שתוכנן איתנו. 

 , והעיכוב מטעם המדינה מעמיד אותה בסימן שאלההוצגה כבר בפני הוועדהאשר  עבודה מאד נרחבת ומקיפה
מדובר על הנוער של בינתיים, כרשות מקומית אנו לא יכולים לעצור לחלוטין את הפעילות בגלל המדינה,  כלכלי.

לראש  רעננה, ולכן בדיון הזה עלינו לבחון מתוך תכנית העבודה, מהם הנושאים שאנו מעוניינים להביא כהמלצה
  העיר כדורשים יישום כבר עכשיו על חשבון עריית רעננה. 

 
 סיכום הדיון : 

 
 :מדריכי מוגנות .1

לאורך יום הלימודים בתוך המרחב והעבודה הבלתי אמצעית  מדריכים שתפקידם להגביר את הנוכחות הבוגרת
"רשמי ומאיים" מאשר סגל בית , לעמוד על הבעיות של הנוער ולעבוד יחד איתם כנציג שהוא פחות הבית ספרי

 הספר הפורמלי.
  ש"ח, כך בתכנית העבודה המקורית. א 432כשהעלות הכוללת הינה  מדריכי מוגנות 4המטרה לקלוט 

כל חברי הוועדה מסכימים כי נושא זה הינו בעל האימפקט הטוב ביותר לנוער, וכי העובדה שיכול להיכנס 
רוחבית בכל התיכונים, משמעותית ביותר להצלחה. בנוסף, הובע הצורך לתת מענה גם לחטיבות הביניים, ואת 

מדריכים( נצטרך  4 –ת ל האופן של היישום )החלוקה בין החטיבות לאור העובדה שתכנית העבודה מתייחס
באופן זהה גם בתיכונים החילוניים וגם פעלת המדריכים האת  יישםלהגדיר כמובן. עוד הודגש בדיון הצורך ל

 איש. בתיכון הדתי ללא הבדל, כמובן בהתאמות לקהל, אך הבעיה הינה רוחבית בעיר ואינה פוסחת על 
מינהל ל חטיבות והתיכונים בהתאם להחלטה של כדת המדריכים תהיה בין ועבחלוקת לכן ההמלצה הינה ש

   החינוך יחד עם אמיר עייש. 
  

  הרצאות וסדנאות להורים ותלמידים: .2
 
 הורים :  .א

 ואת המעורבות של ההורים.  את המודעותגביר על מנת לה םלהרחיבחשובים ביותר ויש המפגשים עם ההורים 
 עורבים בחינוך ובמאבק בתופעות האלכוהול והסמיםקודמת דיברנו רבות על החשיבות של ההורים כמהבוועדה 

 ונתנו לכך דגש בתכנית העבודה. 
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 .""הורות בסלוןבמסגרת הפרויקט  המרכז להורות ולמשפחההשנה התקיימו מספר מפגשים בשיתוף עם 
גם לתחומי הסמים  םוביניהלתחומים שונים צלחת ותרמה לחשיפה של הורים רבים ומ ההייתהפעילות 

  והאלכוהול.
מגפת הקורונה יכולה דווקא להוות הזדמנות עבורנו, לאור כמות הפעילויות שהציבור מקיים היום בזום. אם 

להגיע למפגש פיזית מרתיע / מגביל, הרי שניתן בקלות רבה יותר לקבל הורים להרצאות בזום, כל אחד במרחב 
עלויות להפקת המפגשים וגם  הכעירייפעילות דרך הזום תחסוך לנו הפרטי שלו, ללא מאמץ גדול. מעבר לכך, 

 שכר המרצים יהיה נמוך יותר. 
    לכן, ההמלצה הינה לקיים הרצאות להורים דרך הזום ובכך להגביר חשיפה בעלות נמוכה יותר. 

נית, כמו כן, ממליצים להמשיך ולהפעיל את הפעילות בתחומי הסמים והאלכוהול גם דרך המכללה העירו
 במסגרת הדרכות ההורים. 

 
 תלמידים : .ב

בבתי הספר.  להרצאות המיועדות למאבק בסמים ואלכוהול סל התרבותבחינה של הרחבת נדרש לקיים 
המנהלות הן שיבחרו את הפעילויות מתוך הסל, אך התקציב כבר קיים ולכן אנחנו יכולים עדיין להמשיך 

 לקיים את הפעילויות גם במצב הכלכלי הנתון בו הכל על חשבוננו בשלב זה בלי צורך להגדיל תקציב.
 

 : עירוניקמפיין הסברה  .3
להגביר את המודעות של שמטרתו כל חברי הוועדה מסכימים על הצורך בקיום קמפיין הסברה עירוני רחב היקף 

  להורים וכד'.  ההורים והילדים גם יחד. הקמפיין אמור גם לתמוך בפעילויות ההרצאתית
          

 פעילויות הקיץ לנוער וצעירים:  .4
 וצעירים וכן מאגף הרווחה וכן ממנהלת המחלקה לקידום  נוער –חברי הוועדה קיבלו סקירה מאגף התרבות   
 אודות מגוון פעילויות הקיץ המופעלות בעיר לטובת הנוער.  נוער  

 
 שאלונים לבחינת היקף התופעה : .5

בדיון עלה הצורך בהפצת שאלונים כדי למדוד את היקף התופעה כפי שגם תוכנן במסגרת תכנית העבודה. עם 
להפצת שאלונים בצורה רוחבית עירונית נדרשת מיומנות יס זאת כעת, מהסיבה שזאת, הח"מ ממליץ לא להכנ

מאד גבוהה וליווי מקצועי לניתוח ולהוצאת מסקנות ליישום. מערכות כאלה קיימות ופגשנו אותן, אך מדובר 
 בעלות גבוהה, ולכן איני חושב שנוכל להיכנס לכך בשלב הזה, כל עוד המדינה לא מממנת את חלקה בתכנית

 הלאומית יחד עם המימון שלנו. ממליץ לשוב ולהיכנס לכך ברגע שנקבל אישור מהמדינה לחלקם. 
 

  
 
 

 מודה לכולם על דיון פורה מאד ושיתוף הפעולה.
 
 
 
 
 

                                                                             בברכה,     
 
 
 
 
 

 ניר קריסטל                                                                                             
 סגן ומ"מ ראש העיר                                                

 וביטחון מונה על חזות העיר, תחבורהמ 
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